
 

 

 

 

 

 

Stanovisko  mesta Piešťany  na Otvorený list riaditeľa ZŠ M.R.Štefánika, Piešťany 

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci MsZ v Piešťanoch, vážení obyvatelia  mesta Piešťan, 

 

nedá nám, aby sme nereagovali na Otvorený list riaditeľa Základnej školy, M.R. Štefánika, Vajanského 35, Piešťany. 

Naše reakcie na jednotlivé časti  listu sú zadefinované ako Odpovede, ktoré sú   podložené objektívnymi, reálnymi údajmi, ktorých pravdivosť  je 

možné si kedykoľvek overiť. 

Citácia  z listu: 

„Naša škola je školou rodinného typu, kde každý každého pozná a vďaka vynikajúcim kolegom, deťom, rodičom i priateľom školy, je to škola, ktorej v roku 2012 

hrozilo, že ju zo zvláštnych dôvodov údajne zruší jej vlastný zriaďovateľ.“ 

 

Odpoveď: 

Zrušenie  ktorejkoľvek základnej školy po roku  2004 ( v ktorom boli  zrušené 2 základné školy),  v roku  2012 ani v nasledujúcich  rokoch 
zriaďovateľ -  Mesto Piešťany neplánovalo a neplánuje. 

  

 

MESTO  PIEŠŤANY 
Nám. SNP č. 3, 921 45 Piešťany 

 

 

https://cloud-c.edupage.org/cloud/Otvoreny_list_riaditela_ZS_M.R.Stefanika_Piestany.pdf?z%3Ao9UJP%2F6okKbknH7J2b%2BBy72fPA89b5GmMnq5t0mztcHQ6FsiwSkRetxijMUUv%2Bve


V tomto období  nadobudli platnosť Štátne vzdelávacie programy (ďalej len ŠVP) pre  prvý a druhý stupeň  ZŠ  (primárne vzdelávanie a nižšie 
sekundárne vzdelávanie ) so schválenými rámcovými učebnými plánmi, platné od 1.9.2011  (Inovované ŠVP od roku 2015). Nakoľko 
v predchádzajúcom období boli rušené odborné učebne na školách z dôvodu podcenenia praktických vedomostí a zručností žiakov, ŠVP 
vymedzili aj povinné materiálno- technické a priestorové vybavenie škôl jednotlivo pre primárne vzdelávanie a nižšie stredné vzdelávanie  
povinnými učebnými priestormi  (učebne, odborné učebne, telocvičňa a multimediálna učebňa) , aby nedochádzalo k ich  rušeniu, ale naopak, 
aby sa ich počet zvyšoval. 

Okrem povinného priestorového vybavenia škôl  ŠVP odporúčal i ďalšie vybavenie učebných priestorov nasledovne: učebne výtvarnej výchovy, 
prvouky, prírodovedy a vlastivedy,  učebne fyziky, chémie, biológie, učebne techniky, odborné učebne geografie, špecializované učebne výtvarnej 
výchovy. 
I tieto závažné skutočnosti, ktoré majú vplyv na  kvalitu výchovy a vzdelávania   Mesto Piešťany bralo do úvahy  a otázkou  rušenia škôl sa 
nezaoberalo. 
 

Ďalšou, podstatnou skutočnosťou, ktorá bola tiež dôvodom, prečo  Mesto Piešťany neuvažovalo a neuvažuje o zrušení niektorej zo 
základných škôl vo svojej zriaďovateľskej  pôsobnosti sú podklady, ktoré získava na základe  priebežne spracovávanej analýzy a prognózy  vývoja   
počtu detí predškolského veku,  ako aj  školopovinných deti. V roku  2012 nebol  predkladaný materiál do  školskej komisie, MsR ani do MsZ, 
ktorý  by navrhoval zrušenie niektorej zo ZŠ. 

V roku 2015, na základe požiadaviek  poslancov MsZ mesta Piešťany, bol  predložený priebežne spracovávaný materiál - PROGNÓZA 
VÝVOJA  POČTU  ŽIAKOV  V  ZÁKLADNÝCH  ŠKOLÁCH V  ZRIAĎOVATEĽSKEJ  PÔSOBNOSTI  MESTA  PIEŠŤANY, týkajúci sa 
demografického vývoja a predpokladanej  prognózy počtu detí  v základných školách do roku 2021/2022. 

 
 
Z daného materiálu vyberáme  pre názornosť 4 grafy, ktoré znázorňujú narastajúci trend počtu žiakov v ZŠ mesta Piešťany s prognózou 

do školského roku  2021/2022 .  
 



 

Graf č. 1:  Počty narodených detí s trvalým pobytom na území mesta Piešťany v rokoch 1999 – 2015 

 

 

 

 

Porovnávali sme i  počty narodených detí v rozmedzí jednotlivých školských rokov, počty predškolákov  v materských školách – vždy za predchádzajúci 

školský rok (5- ročné deti) a počty prvákov  v ZŠ na území mesta Piešťany ( ZŠ v zriaďovateľskej  pôsobnosti Mesta Piešťany + CZŠ),viď Graf č.2. 

Graf zachytáva i prognózu vývoja počtu prvákov  v meste Piešťany .  
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Graf č. 2:  Porovnanie vývoja  počtu predškolákov v MŠ , prvákov v ZŠ na území mesta Piešťany a počtu narodených detí v rozpätí školských rokov  

2008/2009 – 2015/2016 a prognóza vývoja detí do školského roku 2021/22 
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Graf č. 3:  Počet prvákov v ZŠ Mesta Piešťany reálne za školské roky 2008/9- 2015/16 a predpoklad do školského roku  2021/2022 

 

 

 

Graf č. 4:  Počet žiakov v ZŠ mesta Piešťany od  šk. roku  2008/9 do šk. roku  2015/16 a predpoklad do školského roku 2021/22  
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Na záver  prikladáme i Graf č. 5, ktorý  znázorňuje  reálny nárast počtu žiakov na našich školách od roku 2011/2012 do školského 
roku 2022/23.  

 
 

 

Graf č. 5:  Počet žiakov v ZŠ mesta Piešťany od  šk. roku  2008/9 do šk. roku  2022/23  

Citácia  z listu: 

„Našej škole sa podarilo za posledných 12 rokov počet žiakov, ktorí ju navštevujú, zvýšiť o 3/4, zo 169 na súčasných 296, čiže aby som bol 
presný, zvýšila počet žiakov za uvedené obdobie o 75 % najmä vďaka tvrdej a poctivej práci všetkých perfektných ľudí.“ 

 

Odpoveď: 

Tak ako uvádzame  v Grafe č. 5, za posledných  12 rokov  nastáva   postupný nárast počtu žiakov na školách. 

Mesto Piešťany  využíva svoje  kompetencie zriaďovateľa a v zmysle všeobecne platných právnych predpisov otvára taký počet tried a na tých 
školách, ktoré  ešte majú voľné  kapacitné priestory na umiestnenie žiakov. Postupne to boli, podľa voľných kapacít v danom školskom roku, 
všetky  základné školy okrem Základnej školy, Brezová 19, Piešťany.  
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Citácia  z listu: 

„Posledným podnetom k tomu, prečo som sa rozhodol napísať tento list, bolo moje pozretie si priameho prenosu i záznamu na 
www.zastupitelstvo.sk zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva Piešťany (MsZ) dňa 16.2.2023 a konkrétne bod 10 , kde sa prerokovávalo VZN o 
novom rozdelení školských obvodov v Meste Piešťany, v ktorom jeho predkladateľ, primátor mesta Mgr. Peter Jančovič PhD., navrhol odobrať 
jedinej škole, a to našej ZŠ M. R. Štefánika 15 ulíc z jej školského obvodu.“ 

 

Odpoveď: 

Pán riaditeľ Mgr. Kamil Moravčík sústreďuje pozornosť iba na jedno číslo – odobratie   15 -tich ulíc zo školského obvodu ZŠ M. R. Štefánika , 
Vajanského 35, Piešťany.  

Číslo 15 sa zdá byť vysoké, pokiaľ  ho nedosadíme do tabuľky, v ktorej vidíme i počty ulíc v školských obvodoch   zostávajúcich štyroch  ZŠ. 

V priloženej tabuľke  môžeme  vidieť počet ulíc v jednotlivých školských obvodoch v zmysle pôvodného VZN a počet ulíc v rámci novo- 
schváleného VZN. 

 

 

 

 

 

 

V pôvodnom VZN  má ZŠ M.R. Štefánika , Vajanského  35, Piešťany, viac ulíc ako je počet ulíc v obvodoch  ZŠ Scherera, ZŠ Brezová 

a ZŠ Mojmírova spolu. I podľa nového VZN , po presune  15  ulíc zo ZŠ M.R. Štefánika , Vajanského  35,Piešťany,  bude mať  táto ZŠ stále  

viac ulíc ako ZŠ Brezová 19, Piešťany, ktorá je najväčšou  ZŠ v meste Piešťany a bude môcť, vzhľadom na svoju kapacitu, otvoriť 3 triedy, 

kým ZŠ M.R. Štefánika , Vajanského  35, iba 1 triedu. 

Diskriminovanou školou vo vzťahu k počtu ulíc v školskom obvode a počtu prvých tried, ktoré škola môže od septembra a následne 

ďalšie  tri roky otvoriť,  ostáva i po presune  15- tich ulíc – Základná škola Brezová 19, Piešťany. 

ZŠ Platné VZN 
2015 

Navrhované VZN 
2023 

   

Vajanského 66 50 

Holubyho 60 57 

Mojmírova 30 31 

Brezová 26 41 

Scherera 8 8 



Citácia  z listu: 

„Pretože to chvíľami na zasadnutí MsZ 16.2.2023 vyzeralo, ako by ste v bode 10 prerokovávali nie VZN o školských obvodoch, ale VZN                                 
o uvádzaní neúplných údajov, prípadne poloprávd a možno neprávd o ZŠ M. R. Štefánika a jej riaditeľovi, čiže o mne“. 

 

Odpoveď: 

Konštatovanie : „ uvádzanie :neúplných údajov, prípadne poloprávd a možno neprávd“ ........... 

Sú to  výroky, bez jediného konkrétneho údaju, ktorý by oprávnene pán riaditeľ  Mgr. Kamil Moravčík vedel spochybniť. 

Všetky deklarované údaje  sú zo strany  mesta Piešťany  pravdivé a ľahko overiteľné a preukázateľné.   

 

Citácia  z listu: 

...škola nemá odborné učebne, hlási sa jej čoraz menej detí z jej školského obvodu (o 4 -5 rokov si nikto nespomenie, že poslanci tejto škole dňa 
16.2.2023 drasticky zmenšili jej školský obvod), počet detí prijatých do školy klesá...“ 

Odpoveď: 

Veľkosť školského obvodu zákonite neznamená aj vyšší počet žiakov, ktorí sa do danej školy hlásia. Dôkazom je ZŠ Brezová 19, Piešťany, ktorá 
je najväčšou školou v meste Piešťany, pričom  mala do prijatia nového VZN v školskom obvode iba  26 ulíc a ZŠ M. R. Štefánika, Vajanského 
35, Piešťany 66 ulíc. I po prijatí nového VZN o školských obvodoch  stále má  ZŠ M. R. Štefánika, Vajanského 35,  viac ulíc v školskom obvode 
ako  ZŠ Brezová 19. 

Pri zachovaní veľkosti školského obvodu  (v rozpore s platnou legislatívou), by sa výrazne nezvýšil počet  detí zo školského obvodu prijatých do    

ZŠ M. R. Štefánika, Vajanského 35, nakoľko v dolu uvedených   tabuľkách  vidíme, že  zákonní zástupcovia detí z dotknutých ulíc  prejavili  
záujem o umiestnenie svojho dieťaťa do ZŠ Brezová 19, Piešťany. 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Počet žiakov, ktorí chodia do ZŠ Brezová 19 z dotknutých ulíc 

  

 I. roč. II. roč. III. roč. IV. roč. 

Bratislavská 3 2  1 

Baltská ulica     

Dlhá 1    

Fínska  1   

Heinolská ulica     

Helsinská ulica 2    

Jazerná ulica 1  1  

Lúčna 1 3   

Lužná ulica     

Robotnícka 2 3  1 

Rybná    2 

Sihoťská ulica 1 1   

Ulica J. Sibelia     

Ulica M. Waltariho   1  

Ulica P. Nurmiho   1  

Veterná    2 

Spolu 11 10 3 6 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V zmysle  § 8 ods. 3 zákona č. 596/2003 Z.z. žiak plní povinnú školskú dochádzku  v základnej škole v školskom obvode, v ktorom má trvalé 
bydlisko, ak sa zákonný zástupca žiaka nerozhodne inak.  

 

 

Počet žiakov, ktorí chodia do ZŠ M.R. Štefánika z dotknutých ulíc 

 

 I. roč. II. roč. III. roč. IV. roč. 

Bratislavská 1  2 1 

Baltská ulica     

Dlhá   1  

Fínska     

Heinolská ulica     

Helsinská ulica     

Jazerná ulica     

Lúčna 1   2 

Lužná ulica     

Robotnícka     

Rybná     

Sihoťská ulica     

Ulica J. Sibelia     

Ulica M. Waltariho     

Ulica P. Nurmiho     

Veterná 1 1   

Spolu 3 1 3 3 

https://www.aspi.sk/products/lawText/1/56482/1/2?vtextu=%C5%A1kolsk%C3%BD%20obvod&timeslice=null#lema29
https://www.aspi.sk/products/lawText/1/56482/1/2?vtextu=%C5%A1kolsk%C3%BD%20obvod&timeslice=null#lema30


Citácia  z listu: 

„A prečo bude naša škola o pár rokov pravdepodobne tou najmenšou? V posledných rokoch sa pravidelne hlási pri zápise do 1. ročníka najviac detí do ZŠ 
Mojmírova, ZŠ Brezová a našej školy ZŠ M. R. Štefánika (bez ohľadu na školské obvody) a deti, ktoré tieto školy nemôžu prijať, nakoniec musia byť niekde prijaté 
a kde, to vieme všetci. Skončia v ZŠ Holubyho a ZŠ Scherera, ktorým zvyčajne príde k zápisu počet detí zodpovedajúci 1, max. 2 triedam 1. ročníka, ale vďaka 
tomu, že zostávajúce spomenuté školy v Piešťanoch nemôžu prijať všetky deti, tak sú prijaté nakoniec do týchto škôl a tak tieto školy nakoniec otvoria 2, resp. 
3 triedy 1. ročníka a ich počet sa umelo zvyšuje. A verejnosť sa nedozvie a o pár rokov si na to ani nikto nespomenie, koľko detí sa zapísalo do daných škôl, ale 
to, koľko ich bolo nakoniec do ktorej školy prijatých. Tomuto sa v Piešťanoch hovorí slobodná voľba výberu školy zákonného zástupcu pre jeho dieťa.“ 

 

 

Odpoveď: 

Zákonní zástupcovia detí sa priamo počas zápisu na školský rok 2022/23   rozhodli  zapísať svoje deti na  ZŠ uvedené v stĺpci 1. Počet 
zapísaných detí je uvedený v stĺpci 2  - dolu priloženej   tabuľky: 

Až následne, ak dieťa nebolo prijaté do základnej školy z dôvodu, že   nepatrilo  do školského obvodu základnej školy na základe jeho 
trvalého pobytu a z dôvodu kapacity danej školy, zákonný zástupca sa musel rozhodnúť pre inú školu ( viď stĺpec 3 danej tabuľky). 

Znovu poukazujeme na   § 8 ods. 3 zákona č. 596/2003 Z.z. , v zmysle ktorého, žiak plní povinnú školskú dochádzku  v základnej škole 
v školskom obvode, v ktorom má trvalé bydlisko, ak sa zákonný zástupca žiaka nerozhodne inak.  

Žiak môže plniť povinnú školskú dochádzku v základnej škole mimo školského obvodu, v ktorom má trvalé bydlisko, so súhlasom riaditeľa 
základnej školy. 

 

https://www.aspi.sk/products/lawText/1/56482/1/2?vtextu=%C5%A1kolsk%C3%BD%20obvod&timeslice=null#lema29
https://www.aspi.sk/products/lawText/1/56482/1/2?vtextu=%C5%A1kolsk%C3%BD%20obvod&timeslice=null#lema30


 

 

 

 

 

 

 

 

 

* Rozdiel v počte detí zapísaných do 1. ročníka a detí, ktoré nastúpili do  prvého ročníka je z dôvodu, že deti, ktoré dovŕšili 6. rok veku do konca augusta sa zo 
zákona museli zapísať do 1. ročníka, ale tým, že  nedosiahli školskú zrelosť , pokračujú v plnení povinného predprimárneho vzdelávania v materskej škole.  

 

Citácia  z listu: 

„Pán primátor, pani PhDr. Podobová, pani Ing. Iveta Babičová ako dlhoročný vedúci pracovníci iste dobre viete, že všetky výsledky školských inšpekcií týkajúce 
sa výchovno-vzdelávacieho procesu štátna školská inšpekcia zašle riaditeľovi školy a taktiež na vyžiadanie aj zriaďovateľovi, čiže Mestu Piešťany. Prečo toto na 
zasadnutí MsZ 16.2.2023 nikto z Vás nepovedal? Lebo sa to do daného scenára nehodilo? Vážení občania ako si to vysvetlíme? V poslaneckom pléne sú ešte 
ďalší 2 pedagógovia, Mgr. Ján Šmída a Mgr., Ing. Michal Bezák. Taktiež poslanec pán Mgr. Ján Šmída ako dlhoročný vedúci pedagogický zamestnanec by mal 
veľmi dobre vedieť, ako fungujú a ako sú zverejňované zistenia Štátnej školskej inšpekcie. Prečo toto na zasadnutí nepovedal?“ 

 

Odpoveď: 

Bod rokovania  MsZ č. 10  bol bodom, ktorý  bol zameraný na  určenie školských obvodov základných škôl v zriaďovateľskej  pôsobnosti  Mesta 
Piešťany v zmysle všeobecne platných právnych predpisov. Riešiť inšpekčné zistenia verejne, ísť do ich podrobností, konkrétne i u ZŠ                            
M.R. Štefánika, Vajanského 35, Piešťany  sa naozaj, ako píše pán  riaditeľ,  „do daného scenára nehodilo.“.  

 

1 2 3 

ZÁKLADNÁ 

ŠKOLA 

2022/23 

Počet  detí zapísaných  počas 

zápisu do 1. ročníka  

2022/23 

Počet  detí , ktoré nastúpili  

 do 1. ročníka k 1. septembru 2022 

VAJANSKÉHO 39  30 

HOLUBYHO 64  75 

MOJMÍROVA  78  50 

BREZOVÁ 90  79 

SCHERERA  25 28 

SPOLU: 296 *262 



Citácia  z listu: 

 

„Pri každej inšpekcii ohľadom výchovno-vzdelávacieho procesu v každej škole štátna školská inšpekcia poskytne výsledok inšpekčného zistenia riaditeľovi školy 
a na vyžiadanie aj zriaďovateľovi, takže tu nielen ja, ale žiadny riaditeľ nič neutajuje. Pani PhDr. Podobová má výsledky všetkých inšpekcií zo všetkých škôl 
ohľadom výchovno-vzdelávacieho procesu vo svojej kancelárii na mestskom úrade. Kto zase na zasadnutí MsZ niečo zatajoval, alebo uvádzal polopravdy, či 
nepravdy... 

...Pán primátor opäť nepovedal celú pravdu, pani PhDr. Podobová zahmlievala a neuviedla taktiež celú pravdu...“ 

 

Odpoveď: 

Znovu  opakujeme, že PhDr. Podobová naozaj  nechcela riešiť otázku inšpekčných  zistení verejne, na pôde MsZ, ísť do ich podrobností, 
konkrétne i u ZŠ  M.R. Štefánika, Vajanského 35, Piešťany, čo bolo koniec - koncov v prospech ZŠ   M.R. Štefánika, Vajanského 35, 
Piešťany. 

 

Citácia  z listu: 

„A to pani PhDr. Podobová tvrdila na zasadnutí MsZ 16.2.2023, že naša škola bola a je pravdepodobne dofinancovávaná z iných škôl. Každoročne sú naopak 
našej škole jej vlastné prostriedky, na ktoré má nárok podľa tabuliek Ministerstva školstva VVaŠ SR a podľa počtu žiakov, znížené Mestom Piešťany. Napriek 
tomu pani PhDr. Podobová na zasadnutí MsZ 16.2.2023 nemá problém povedať, že naša škola je asi dofinancovávaná z iných škôl a v skutočnosti je to naopak, 
nám uberanými vlastnými prostriedkami sú pravdepodobne dofinancovávané iné školy. V roku 2022 sme po zásahu vedenia Mesta Piešťany dostali na 
prevádzku školy o cca 8300 eur menej ako nám patrilo a v roku 2021 o cca 10 000 eur menej na prevádzku školy, ako sme mali nárok podľa normatívu a rozpisu 
Ministerstva školstva VVaŠ a podľa počtu žiakov našej školy.“ 

Odpoveď: 

Tak, ako bolo konštatované na MsZ dňa 16. 02. 2023, ZŠ M.R. Štefánika , Vajanského  35, Piešťany, bola roky dofinancovaná 

z normatívne určených finančných prostriedkov ZŠ Mojmírova a ZŠ Brezová (výnimka iba v roku 2018). 

100% -  je pridelený objem normatívnych  finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku  danej školy zo štátu podľa počtu žiakov. 

Pridelené finančné prostriedky školám  od zriaďovateľa nad  100% v danom roku  sú  finančné prostriedky  presúvané z prideleného objemu 

finančných prostriedkov na  mzdy a prevádzku iných škôl ( konkrétne zo ZŠ Brezová a ZŠ Mojmírova) .       



Prehľad pridelených normatívnych finančných prostriedkov zo ŠR ministerstvom školstva 
Prehľad rozpísaných normatívnych finančných prostriedkov zo ŠR zo strany zriaďovateľa 

sledované obdobie: roky 2015 - 2022 

ZŠ Vajanského 
(počet žiakov)   

Normatívne 
objemy na 

mzdy 
pridelené 

ministerstvom 
zo ŠR  

 
Normatívne 
objemy na 

mzdy 
rozpísané 

zriaďovateľom 

Normatívne 
objemy na 
prevádzku 
pridelené 

ministerstvom 
zo ŠR  

 
Normatívne 
objemy na 
prevádzku 
rozpísané 

zriaďovateľom 

Normatívne 
objemy na 

mzdy a 
prevádzku 

s p o l u 
pridelené 

ministerstvom 
zo ŠR  

 
Normatívne 
objemy na 

mzdy a 
prevádzku 

s p o l u 
rozpísané 

zriaďovateľom 

rozdiel  
rozpis 
oproti 
pridel. 
objemu 

 
v 

absolútnej 
hodnote 

rozpis 
oproti 
pridel. 

objemu 
 

v % 

ROK 2015   (205) 226 727 247 774 48 279 41 690 275 006 289 464 14 458 105,26 

ROK 2016   (220) 246 636 261 108 51 299 43 990 297 935 305 098 7 163 102,40 

ROK 2017   (245) 286 476 285 662 55 978 59 633 342 454 345 295 2 841 100,83 

ROK 2018   (273) 340 421 327 954 63 501 62 153 403 922 390 107 -13 815 96,58 

ROK 2019   (292) 415 077 416 296 70 178 75 333 485 255 491 629 6 374 101,31 

ROK 2020   (301) 477 464 500 985 73 503 85 745 550 967 586 730 35 763 106,49 

ROK 2021   (299) 468 132 532 112 73 297 74 964 541 429 607 076 65 647 112,12 

ROK 2022   (290) 461 892 524 737 72 916 69 238 534 808 593 975 59 167 111,06 

Poznámka: 

Údaje za roky 2015 - 2022 sú konečné verzie rozpisov, t. z. po zbere údajov k 15.9., na základe ktorého ministerstvo školstva upravuje 

normatívne objemy na príslušný kalendárny rok pre jednotlivé školy. 

 

V uvedených rokoch 2021 a 2022  škole boli rozpočtované a pridelené  finančné prostriedky na mzdy a prevádzku  nad  100%  objemu 

prideleného podľa počtu žiakov danej školy. Konkrétne  v roku  2021 to bolo 112,12 % a v roku 2022 to bolo 111,06% (viď  tabuľka). 



         
 
 
 

Citácia  z listu: 

 

„Naša škola patrí už niekoľko rokov medzi ekonomicky najprosperujúcejšie základné školy v rámci Mesta Piešťany, a spolu so ZŠ Mojmírova je úplne  
najekonomickejšou základnou školou v Piešťanoch. Tento údaj sa dá ľahko vypočítať a zistiť z jednoduchých údajov, ktorými sú počet žiakov školy, 
 počet tried školy, počet pedagogických a nepedagogických zamestnancov jednotlivých škôl v rámci mesta. Prikladám Vám aktuálnu tabuľku,  
z Odboru školstva a športu MsÚ Piešťany, v ktorej je stav žiakov, tried, zamestnancov i ďalších údajov jednotlivých základných škôl v Piešťanoch k 31.1.2023.“ 

Odpoveď: 
 
Nevieme, na základe akej analýzy  pán  riaditeľ dospel k uvedenému záveru. Na základe jeho  e-mailovej požiadavky:  

 

„Od: Základná škola <1zsmrspy@gmail.com> 

Odoslané: pondelok, 27. februára 2023 15:29:06 

Komu: Skovajsová Elena, PaedDr. 

Predmet: tabuľka  

 Dobrý deň, pani Skovajsová, 

prosím zaslať tabuľku o jednotlivých školách v PN, v ktorej bude počet žiakov, počet tried, počet pedagogických a nepedagogických zamestnancov   

 k 31.1.2023, prípadne k 1.9.2022 alebo k 15.9.2022. 

Vopred ďakujem. 

Kamil Moravčík“ 

bola riaditeľovi školy zaslaná  tabuľka, ktorú uvádza v liste. Tabuľka je len  súhrnom štatistických čísel, ktoré v žiadnom prípade   

nevypovedajú  o tom, ktorá škola je ekonomicky najvýhodnejšia.  

mailto:1zsmrspy@gmail.com


            
 
 
 
 
 

Odpoveď: 
 

Paragraf 8 ods. 1  zákona č. 596/2003 Z.z. o štátnej správe v školstve a školskej  samospráve a o zmene a doplnení niektorých  zákonov v znení 
neskorších predpisov  hovorí - citujeme: 

 „Obec určí svojím všeobecne záväzným nariadením školský obvod základnej školy zriadenej obcou. Školský obvod základnej školy tvorí 
územie obce alebo jej časť. Ak je obec zriaďovateľom viacerých základných škôl, obec svojím všeobecne záväzným nariadením určí školské 
obvody pre jednotlivé základné školy. 

Uvádzame i stanovisko  referenta pre právne zabezpečenie -  Odboru právneho  mesta Piešťany: 

„Doslovný text ustanovenia rozlišuje, či zriaďovateľ má jednu alebo viac škôl zriadených. A ak je zriadených viacero škôl, musí určiť obvody – 

teda viaceré obvody, tak, aby obvod mala každá jednotlivá škola. S podporou logického výkladu ku doslovnému gramatickému zneniu tohto 

ustanovenia je zrejmé, že zriaďovateľ  pri určení obvodov jednotlivým školám musí zohľadniť najmä skutočnosti ustanovené v písm. a) až d): 

§ 8 zákona č. 596/2003 Z.z. 

ods. 1 Obec určí svojím všeobecne záväzným nariadením školský obvod základnej školy zriadenej obcou. Školský obvod základnej školy tvorí 

územie obce alebo jej časť. Ak je obec zriaďovateľom viacerých základných škôl, obec svojím všeobecne záväzným nariadením určí 

školské obvody pre jednotlivé základné školy. Obec pri určení školského obvodu základnej školy zohľadní najmä 

a) kapacitu školských budov vo vlastníctve obce alebo v jej prenájme, v ktorých sa uskutočňuje vzdelávanie, a kapacitu iných budov vo 
vlastníctve obce alebo v jej prenájme, ktoré sú svojím funkčným usporiadaním vhodné na vzdelávanie, 

b) dostupnosť a možnosti dopravnej obslužnosti územia obce, pre ktoré obec má určiť školský obvod, 
c) primeranú vzdialenosť dochádzky žiaka do školy, ktorá neohrozí plnenie povinnej školskej dochádzky žiakov, 

záujem obyvateľov obce s trvalým bydliskom v obci o vzdelávanie v štátnom jazyku a v jazyku národnostných menšín na území obce. 

 

Citácia  z listu: 
 
„Pani PhDr. Podobová, vedúca odboru školstva a športu na zasadnutí MsZ 16.2.2023 uviedla, že si nevie predstaviť, ako by fungoval jeden školský  
obvod pre celé mesto tak, ako to majú v Trenčíne. Podotýkam, že v Trenčíne to určite vedia a stačilo by tam možno zavolať, spýtať sa a poradiť.  
Tvrdila, že každá škola podľa zákona musí mať pridelený nejaký školský obvod. To je pravda. Ale ten istý zákon nezakazuje to, aby všetky 
 školy mali jeden a ten istý školský obvod, čo podľa mňa v Trenčíne využili a preto to tak majú vo VZN zakomponované a určené a zároveň s myslím, 
 že je to aj najspravodlivejšie riešenie. Ak to tam funguje takto 18 rokov, myslím si, že v tom problém byť nemôže.“ 
 



Z vyššie uvedených skutočností vyplýva, že ak je škôl viac, tak každá má mať školský obvod určený s povinným zohľadnením 

uvedených konkrétnych okolností, a teda každá škola má mať jednotlivo určený školský obvod.“ 

 

Totožný výklad  § 8  zákona č. 596/2003 Z.z.  je uvedený i v liste  Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR zo dňa                      

13. 05. 2021, ktorý bol na základe žiadosti o  stanovisko vo veci školských obvodov doručený  mestu Piešťany . 

 

Citácia  z listu: 

„Pani PhDr. Podobová na zasadnutí MsZ dňa 16.2.2023 pri povedala, že by si nedovolila poslancom predložiť nesprávne číselné údaje. Pani PhDr. Podobová 
toto ale už urobila v r. 2021 pred prerokovávaním tohto istého VZN. Keď som na to vtedy upozornil, pani PhDr. Podobová dané údaje opravila a pred 
prerokovávaním daného VZN poslancom MsZ znova iné údaje rozposlala. Pán poslanec Mgr. Stachura následne pri prerokovávaní VZN v r. 2021 povedal, že 
ako sa majú poslanci v tom vyznať, keď raz im pošlú také čísla a potom zasa iné.“ 

Odpoveď: 
 

Pán riaditeľ neupozorňoval ani nemal dôvod upozorňovať na nejaké  „nesprávne čísla“ uvedené v materiáli,  ktorého predmetom  bol návrh zmeny 
VZN o školských obvodoch. Všetky číselné údaje boli už od začiatku tvorby materiálu (na začiatku februára) až do jeho prerokovania na 
MsZ ( v polovici marca) zverejňované  i na webovej stránke  mesta Piešťany bez zmeny (porovnanie materiálov predkladaných  do komisií, 
MsR i Msz  sa dá spätne  v archíve dohľadať).   

Materiál, na základe požiadavky predsedníčky Komisie  pre školstvo, mládež a kultúru Ing. Ivety Babičovej sa  doplnil  o  písomné  stanovisko  

riaditeľa Základnej školy, M. R. Štefánika, Vajanského  35, Piešťany, zaslané e-mailom  dňa 12. 02. 2021 a o informáciu o legislatíve, ktorá rieši 

problematiku plnenia povinnej školskej dochádzky v školskom obvode základnej školy. Na  základe pripomienky Komisie pre legislatívu, právo, financie 

a podnikanie sa pridala do materiálu  odpoveď k prijímaniu žiakov do ZŠ  Holubyho15, Piešťany. 

Žiadne údaje  neboli  upravované, opravované ani  menené. 

 

Citácia  z listu: 

„Pán primátor, tak ako máme v PN najdrahšie poplatky za komunálny odpad, uvedomujete si, že ste pravdepodobne jediný primátor, prípadne starosta na 
Slovensku, ktorý odmietol základnej škole vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti vybudovať odborné učebne za cca 150 000 eur z eurofondov? Vážený pán 



primátor, uvedomujete si, že podľa zákona 596/2003 Z.z. §6, ods. 13, písm a) obec, čiže v našom prípade mesto, zabezpečuje na uskutočňovanie výchovno-
vzdelávacieho procesu materiálnotechnické zabezpečenie a podľa §6, ods. 13, písm. b) toho istého zákona mesto zabezpečuje didaktickú techniku používanú 
vo výchovno-vzdelávacom procese, a Vy zastavíte škole budovanie odborných učební?“ 

 

Odpoveď: 

Mesto Piešťany počas funkčného obdobia primátora p. Tamajku pripravilo v spolupráci so zástupcami základných škôl ZŠ M.R. Štefánika, 

ZŠ Holubyho a ZŠ Mojmírova žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku (projekty) v rámci výzvy na podávanie žiadostí o 

nenávratný finančný príspevok (NFP) s názvom Budovanie technického vybavenia odborných učební základných škôl z operačného programu 

Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR - Integrovaný regionálny operačný program (MPaRV SR - IROP): 

• Projekt pre odborné učebne na ZŠ Holubyho, v požadovanej výške NFP zo zdrojov EÚ a štátneho rozpočtu 166.142 Eur, plus 
spolufinancovanie mesta, 

• Projekt pre odborné učebne na ZŠ Mojmírova, v požadovanej výške NFP zo zdrojov EÚ a štátneho rozpočtu 118.589 Eur, plus 
spolufinancovanie mesta, 

• Projekt pre odborné učebne na ZŠ M.R. Štefánika, v požadovanej výške NFP zo zdrojov EÚ a štátneho rozpočtu 163.068 Eur, plus 
spolufinancovanie mesta. 

 

Žiadosti o NFP boli postupne predložené na riadiaci orgán (RO/MPaRV SR) v termíne od 22.-24.06.2017. Žiadateľ, Mesto, obdržalo 

rozhodnutia o schválení, resp. neschválení, žiadostí začiatkom júla 2018 s dátumom rozhodnutí 27. júna 2018. Projekty pre odborné učebne na 

ZŠ Holubyho a ZŠ Mojmírova získali pri odbornom hodnotení dostatočný počet bodov a boli schválené.  

Projekt pre odborné učebne na ZŠ M.R. Štefánika bol neschválený. Projekt získal pri hodnotení menší počet bodov ako ZŠ Holubyho a 

ZŠ Mojmírova, pričom k zníženiu počtu bodov došlo pri troch hodnotiacich kritériách týkajúcich sa Príspevku k integrovanému prístupu, Investičnej 

účinnosti projektu a v Štruktúre a správnosti rozpočtu. Alokácia finančných prostriedkov danej výzvy bola vyčerpaná pre projekty s vyšším 

odborným hodnotením a NFP pre projekt pre odborné učebne na ZŠ M.R. Štefánika preto nebol schválený.  

Dňa 2. januára 2019 bolo Mesto listom informované o navýšení finančných prostriedkov (alokácie) pre túto výzvu a o začatí konania                       

o zmene rozhodnutia o neschválení Žiadosti o NFP. Žiadateľ bol uvedeným listom vyzvaný o preukázanie splnenia 14 podmienok poskytnutia 

príspevku do 30 pracovných dní, ich splnenie doložiť požadovanou dokumentáciou, ktorú bolo potrebné vypracovať, a v nadväznosti na výsledky 

komunálnych volieb, ktoré sa konali 10. novembra 2018, doplniť zároveň dokumenty k zmene štatutárneho zástupcu. V tomto turbulentnom čase 

zmeny vo vedení mesta a odovzdávania agendy bol referát projektových a investičných služieb, ktorý mal na starosti podávanie                                                 



a implementovanie projektov NFP, personálne výrazne poddimenzovaný a nebol dostatočný časový priestor pre zodpovedné spracovanie 

dokumentácie a splnenie všetkých stanovených podmienok. Preto bolo vedením mesta rozhodnuté, že v danom projekte nebude pokračovať.   

 

Citácia  z listu: 

„Najskôr sa našej škole vďaka pánovi primátorovi Mgr. Petrovi Jančovičovi PhD. nevybudujú odborné učebne, potom sa zmenší jej školský obvod, mesto taktiež 
nepostaví škole ako jedinej v meste školskú jedáleň a kuchyňu, enviromentalista a zároveň vyštudovaný pedagóg, pán primátor nezrevitalizuje škole školskú 
záhradu, na ktorú má naša škola už vyše 5 rokov krásny projekt, ktorý si dala sama z vlastnej iniciatívy vypracovať u projektantky pani Ing. Wernerovej a ktorý 
som mu osobne odovzdal a odvtedy pravdepodobne leží u pána primátora v stole.“ 

 

Odpoveď: 

Mesto Piešťany v roku 2018 poskytlo Základnej škole M. R. Štefánika zo svojho programového rozpočtu dotáciu vo výške 600,- Euro, ktorá bola 

použitá  na úhradu časti nákladov vynaložených na vypracovanie odbornej štúdie rekonštrukcie celej školskej záhrady na Základnej škole M.R. 

Štefánika, Vajanského 35, Piešťany. Štúdiu vypracovala krajinná architektka Ing. Eva Wernerová (AWE Ateliér, s.r.o., Pribinova 2, Piešťany).  Na 

základe zadania  bola vypracovaná urbanisticko-krajinárska štúdia riešenia verejných priestorov školskej záhrady, ktorá má slúžiť ako odborná 

štúdia pre rozhodovanie o ďalšom rozvoji územia a postupnú realizáciu  krajinársko-sadovníckej rekonštrukcie územia s cieľom  poskytnúť 

jednotnú koncepciu úprav verejných priestorov so zámerom zlepšenia funkčno-prevádzkovej, estetickej a ekologickej kvality školskej záhrady. 

 

 

Citácia  z listu: 

„Každoročne Vám základné školy v Piešťanoch predkladajú požiadavky ohľadom investícií, ktoré si školy nedokážu z hľadiska finančnej náročnosti urobiťzo 

svojho rozpočtu. Naša škola by potrebovala postaviť školskú jedáleň spolu s kuchyňou, pristaviť 3 učebne zo strany školského dvora, vybudovať nové 

multifunkčné ihrisko na školskom dvore namiesto existujúceho asfaltového, vymeniť nový povrch na existujúcom multifunkčnom ihrisku, kompletne opraviť 

nebezpečnú, opadávajúcu omietku na budove školy, zatepliť budovu, vybudovať odborné učebne, revitalizovať školskú záhradu podľa už vypracovaného 

projektu, vymeniť elektroinštaláciu podľa už vypracovaného projektu v celej budove školy...myslím, že vízií a projektov na zlepšenie je viac ako dosť... a taktiež 

opraviť mestský chodník pred budovou školy, ktorý je v havarijnom stave a počas funkčného obdobia pána primátora Ing. Cicutta bol v minulosti na 

Vajanského ulici opravený, ale na úsek, ktorý vedie popred našou školou už vtedy akosi financie nezostali a dodnes sa nenašli. 



 Takisto Mesto Piešťany pravidelne upozorňujem na potrebu obnovy stromov, ktoré vedú popred školu a sú na mestskom pozemku, nakoľko tieto stromy 

nebezpečne narušili mestský chodník a sú zdraviu nebezpečné pre žiakov, zamestnancov i okoloidúcich chodcov. V minulosti náhle poryvy vetra už v tomto 

stromoradí niekoľko stromov vyvrátili a len zázrakom sa nikomu nič nestalo.“ 

 

Odpoveď: 

Mestský úrad Piešťany, Odbor životného prostredia, na základe podnetu vedenia ZŠ M.R. Štefánika zabezpečil v roku 2022   hodnotenie 

7 ks drevín – líp malolistých (Tilia cordata) na zníženú prevádzkovú bezpečnosť, ktoré rastú v blízkosti Základnej školy M. R. Štefánika ako súčasť 

uličného stromoradia na Vajanského ulici. Hodnotenie uvedených  drevín bolo realizované prostredníctvom zvukového tomografu Fakopp 3D, 

ktoré zabezpečila Slovenská akadémia vied, Ústav ekológie lesa, Oddelenie fytopatológie a mykológie Nitra, Akademická 2, 949 01 Nitra. 

Expertízny posudok zabezpečil vizuálnu ohliadku drevín a meranie vnútorných štruktúr kmeňov stromov s cieľom vyhodnotiť prevádzkovú 

bezpečnosť drevín. 

Na základe záverov  expertízneho posudku správca zelene  Služby mesta Piešťany p. o. v roku 2022 vykonali asanáciu 2 ks líp malolistých 

(Tilia cordata),  ktoré mali najnižšiu prevádzkovú bezpečnosť bez možnosti vykonania ďalšej stabilizácie a ošetrenia. Zostávajúce dreviny – lipy 

malolisté (Tilia cordata)  budú správcom zelene na jar 2023  arboristicky  ošetrené  orezom a aplikáciou dynamickej väzby kostrových konárov. 

 

Mesto Piešťany je zriaďovateľom materských škôl, základných škôl, centier voľného času, základnej umeleckej školy, ktorých súčasťou 
sú  i školské kluby a školské jedálne. Rekonštrukcia budov, údržba a vybavenie pre účely zabezpečenia výchovno-vzdelávacieho procesu a vecí 
s ním súvisiacich  vyžaduje od mesta  každoročne vysoké investície. Z vyčlenených finančných prostriedkov pre oblasť školstva  však  Mesto 
Piešťany dokáže sanovať iba  nepatrnú časť z požiadaviek, ktoré  školy a školské zariadenia Mestu ako zriaďovateľovi zasielajú. Pre názornosť 
v prílohe listu  je aktuálny zoznam požiadaviek, ktoré školy  na rok 2023 Mestu  doručili.  

 

  


